

Qalaa Holdings Reinforces African Cultural Connections Across the Continent as the Proud Sponsor of the 4th Annual Luxor African Film Festival

As a part of the company's commitment to Africa and bettering the communities in which it does business Qalaa Holdings, an African leader in infrastructure and industry, is sponsoring the 4th annual Luxor African Film Festival, the best short film award and the STEP Program for long feature films

“Making a positive social impact in the communities in which we invest has always been a core value at Qalaa Holdings. By lending our support to an event such as the Luxor African Film festival we will be helping develop both talent and opportunities for hundreds of young African filmmakers,” said Qalaa Holdings Managing Director, Karim Sadek.

In addition to the sponsorship of the Festival, Qalaa Holdings is also sponsoring an award for the best short film and a special workshop (the STEP Program) for long feature films. The event, held 16-21 March in Egypt's ancient capital, has attracted participants from 41 countries and will include directing and scriptwriting workshops headed by leading African filmmakers.

Qalaa Holdings is also sponsoring the Teaching Thinking in Africa Workshop, as part of its commitment to improving education, leading by example and engaging with friends, partners and acquaintances in order to support the talented future leaders of Africa.

“It is very gratifying for us when major multinational corporations recognize the importance of the arts and are willing to support them,” said Azza El Hosseiny, Executive Director of Luxor African Film Festival. “To that end, we welcome Qalaa Holdings' sponsorship as it enables us to promote young African filmmakers and help them develop their careers.”

Qalaa Holdings follows a responsible investing approach that is governed by “The Double Bottom Line,” meaning the company prioritizes positive social impact and human capital development as key pillars alongside financial performance. In essence Qalaa Holdings specializes in building businesses across key infrastructure and industry sectors that will help interconnect and grow the economies of the region.

Commenting on the potential of Africa, Sadek who has led Qalaa Holdings' expansion into Africa said, “A new generation of policymakers have opened the way for more private sector involvement in the economy, a key development which will completely remake the continent and, with it, the global economy. Having said that however, it is also vital that the private sector plays a role in making sure that the growth that Africa will experience is inclusive growth.”

Through its African transportation unit, Rift Valley Railways, the national railway of Kenya and Uganda, which is helping to facilitate intraregional trade, Qalaa Holdings runs a management and skills training program. To date the program has helped to positively impact over 6,000 community members in Kenya with plans to roll out a similar program in Uganda.

Qalaa Holdings also runs Egypt's largest private sector scholarship program through the Qalaa Holdings Scholarship Foundation, which has thus far awarded over 100 students with scholarships to pursue graduate studies in some of the world's most prestigious universities on the condition that they return to Egypt after graduation. Scholarship recipients have studied a wide variety of disciplines including filmmaking, anthropology, art and human rights.

Additional Qalaa Holdings initiatives in education and human capital development include: a partnership between the company's cement unit ASEC Cement and Minya University to promote the exchange of scientific and technical knowledge; a collaboration between its engineering and construction unit; ASEC Engineering and the American University in Cairo for professional training in cement engineering and management; and vocational training programs carried out by the Egyptian Refining Company (ERC), Qalaa Holding's under construction US\$ 3.7 billion refinery in greater Cairo.

"We firmly believe that promoting the arts is one of the best ways to build cultural bridges and discover how much we have in common; one history and one destiny," said Ghada Hammouda, CMO and Head of Marketing Communications at Qalaa Holdings. "We are also equally committed to the overall improvement of education to ensure that a new generation of leaders is equipped with the proper skillset to compete in the global marketplace." Added Hammouda.

Qalaa Holdings is an African leader in infrastructure and industry, with business units operating in the energy, cement, agrifoods, transportation & logistics and mining sectors.

—Ends—

Previous Qalaa Holdings press releases may be viewed online from your computer, tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in infrastructure and industry. Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in core industries including Energy, Cement, Agrifoods, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit qalaaholdings.com.

Forward-Looking Statements

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes "targets" or "forward-looking statements," which can be identified by the use of forward-looking terminology such as "may," "will," "seek," "should," "expect," "anticipate," "project," "estimate," "intend," "continue" or "believe" or the negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual performance of Citadel Capital may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties.

For more information, please contact:

Ms. Ghada Hammouda
CMO & Head of Marketing Communications
Qalaa Holdings

ghammouda@qalaaholdings.com

Tel: +20 2 2791-4439

Fax: +20 22 791-4448

Mobile: +20 106 662-0002

شركة القلعة ترعى مهرجان الأقصر الرابع للسينما الأفريقية لدعم التبادل الثقافي بأفريقيا

في إطار التزامها بدعم مبادرات التنمية المستدامة بأفريقيا والمساهمة الفعالة في النهوض بالمجتمعات المحيطة باستثماراتها، شركة القلعة الرائدة في استثمارات الصناعة والبنية الأساسية تتشرف برعاية مهرجان الأقصر الرابع للسينما الأفريقية، وجائزة ورشة العمل للأفلام القصيرة، وبرنامج "ستيب" لدعم الأفلام الروائية الطويلة في مرحلة التطوير.

قال كريم صادق العضو المنتدب لشركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.CA) – أن الشركة لديها قناعة راسخة بأهمية المشاركة الفعالة بالمبادرات التنموية ذات المردود المباشر على المجتمعات المحيطة باستثماراتها، وأن رعاية مهرجان الأقصر للسينما الأفريقية سينعكس بشكل مباشر على حياة المئات من صناعات السينما الأفريقية من خلال الاستثمار في مواهبهم وفتح آفاق جديدة لمسيرتهم الفنية.

جاء ذلك على هامش فعاليات مهرجان الأقصر للسينما الأفريقية الذي ينعقد من ١٦ إلى ٢١ مارس الجاري تحت رعاية شركة القلعة، بمشاركة فنية من ٤١ دولة، إلى جانب مجموعة من ورش العمل في مجالات الإخراج وكتابة السيناريو يقدمها أبرز صناعات السينما في أفريقيا. وتتشرف شركة القلعة كذلك برعاية جائزة ورشة العمل للأفلام القصيرة وأيضاً برنامج "ستيب" لدعم الأفلام الروائية الطويلة في مرحلة التطوير.

كما تقوم شركة القلعة برعاية ورشة المنهج الحديث في تعليم التفكير بأفريقيا، في إطار مساهمتها الفعالة نحو الارتقاء بالمنظومة التعليمية، وحث غيرها من الشركات الكبرى على حذو خطانا نحو هذا الهدف، والتواصل مع الأصدقاء وكل من يهتم بمساندة الجيل الجديد من المواهب الأفريقية الشابة، إيماناً بأن هذا الجيل هو من سيقود دفة أوطاننا في المستقبل.

وأعربت عزة الحسيني المدير التنفيذي لمهرجان الأقصر للسينما الأفريقية، عن اعتزازها بإسهامات شركة القلعة ورعايتها للمهرجان من أجل تسليط الضوء على صناعة السينما بأفريقيا، كما أعربت عن امتنانها لكل شركة كبرى تحرص على المساهمة في إعلاء قيمة الفنون ودعم المواهب الأفريقية الشابة وفتح آفاق جديدة لمسيرتهم الفنية.

وتحرص شركة القلعة منذ نشأتها على تبني نموذج استثماري يهدف إلى دعم الطاقات البشرية والمساهمة الفعالة بمبادرات التنمية المجتمعية، إلى جانب تحقيق العائد الاستثماري الجذاب للمساهمين، إذ تقوم الشركة بتطوير مشروعات الصناعة والبنية الأساسية من أجل تسريع وتيرة الترابط والنمو الاقتصادي ببلدان القارة الأفريقية.

وتابع كريم صادق الذي تولى قيادة توسعات شركة القلعة بأسواق أفريقيا، أن هناك جيل جديد من القيادات الإفريقية التي تثمن دور القطاع الخاص بمسيرة التنمية الاقتصادية، وهو ما سينعكس في إعادة تشكيل المنظومة الاقتصادية على الساحة الإفريقية والعالمية على حد سواء. وشدد العضو المنتدب لشركة القلعة أن مؤسسات القطاع الخاص ينبغي عليها التأكد من أن النمو الاقتصادي في أفريقيا يرجع بمردود إيجابي على حياة المواطنين.

وتجدر الإشارة إلى أن شركة سكك حديد ريفت فالي التابعة للقلعة في قطاع النقل بأفريقيا، وصاحبة حقوق تشغيل وإدارة شبكة السكك الحديدية بكينيا وأوغندا، تعمل على تسهيل حركة التجارة البيئية في شرق أفريقيا. وقامت الشركة حتى الآن بتوفير برامج التدريب الفني ودورات إدارة الأعمال لأكثر من ٦ آلاف مواطن في كينيا مع الإعداد ل طرح برنامج مماثل في أوغندا.

ومن جهة أخرى تقوم شركة القلعة برعاية واحد من أكبر برامج المنح الدراسية المدعومة من القطاع الخاص في مصر من خلال مؤسسة القلعة للمنح الدراسية، والتي تدعم الشباب المتميز من الراغبين في استكمال المسيرة الأكاديمية بالحصول على درجات الماجستير والدكتوراه من أعرق الجامعات والمعاهد الدولية بشرط العودة للعمل في مصر بعد استكمال البعثة الدراسية. وقامت المؤسسة حتى الآن بتمويل أكثر من ١٠٠ منحة دراسية بالعديد من المجالات، من صناعة الأفلام السينمائية والعلوم الإنسانية إلى الفنون وحقوق الإنسان وغيرها.

وتتضمن المبادرات التنموية الأخرى التي ترعاها استثمارات القلعة بغرض الارتقاء بالمنظومة التعليمية ودعم الطاقات البشرية بروتوكول التعاون بين شركة أسيك للأسمنت وجامعة المنيا لتبادل الخبرات العملية والفنية الأساسية عبر طرح البرامج التدريبية لطلاب أقسام الكيمياء والجيولوجيا بكلية العلوم، وكذلك مبادرة التعاون بين شركة أسيك للهندسة والإدارة وقسم الخدمات الهندسية والعلمية بالجامعة الأمريكية بالقاهرة

من أجل توفير برامج الدبلوما الاحترافية لصناعة الأسمنت في تخصصات الصيانة الفنية وهندسة الإنتاج والإدارة، بالإضافة إلى برامج التدريب المهني التي توفرها الشركة المصرية للتكرير بالتزامن مع إنشاء أحدث معمل تكرير في القاهرة الكبرى باستثمارات قدرها ٣,٧ مليار دولار.

ومن جهتها أعربت غادة حمودة رئيس قطاع التسويق والاتصالات بشركة القلعة، عن إيمانها بأن تشجيع الفنون يعد وسيلة فعالة لتشييد جسور التبادل الثقافي والتعرف على أوجه الترابط والتشابه بين أبناء القارة الأفريقية في ضوء ما تتقاسمه البلدان الأفريقية من تاريخ مشترك وتطلعات هائلة لمستقبل أفضل. وأضافت حمودة أن شركة القلعة تحرص كذلك على المساهمة الفعالة نحو الارتقاء بالمنظومة التعليمية من أجل تسليح شبابنا بالمعرفة العلمية الحديثة وتمكين من المنافسة بسوق العمل.

شركة القلعة هي شركة رائدة في استثمارات الصناعة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، تركزاً على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة والأسمنت والإنشاءات والأغذية والنقل والدعم اللوجستي والتعدين.

نهاية البيان-

يمكنكم مطالعة المجموعة الكاملة من البيانات الإخبارية الصادرة عن شركة القلعة من خلال أجهزة الكمبيوتر والتابلت وكذلك الهواتف الذكية عبر زيارة هذا الرابط: qalaaholdings.com/newsroom

شركة القلعة (كود البورصة المصرية CCAP.C) شركة رائدة في استثمارات الصناعة والبنية الأساسية بمصر وأفريقيا، تركزاً على قطاعات استراتيجية تتضمن الطاقة والأسمنت والإنشاءات والأغذية والنقل والدعم اللوجستي والتعدين. زوروا موقعنا الإلكتروني: www.qalaaholdings.com

البيانات التطلعية (إبراء الذمة)

البيانات الواردة في هذه الوثيقة، والتي لا تعد حقائق تاريخية، تم بنائها على التوقعات الحالية، والتقديرية وآراء ومعتقدات شركة القلعة. وقد ينطوي هذا البيان على مخاطر معروفة وغير معروفة، وغير مؤكدة وعوامل أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليه بشكل مفرط. ويجب الإشارة إلى أن بعض المعلومات الواردة في هذه الوثيقة تشكل "الأهداف" أو "البيانات المستقبلية" ويمكن تحديدها من خلال استخدام مصطلحات تطلعية مثل "ربما"، "سوف"، "يلتمس"، "ينبغي"، "يتوقع"، "يشرع"، "يقدر"، "ينوي"، "يوصل" أو "يعتقد" أو ما هو منفي منها أو غيرها من المصطلحات المشابهة. وكذلك الأحداث الفعلية أو النتائج أو الأداء الفعلي لشركة القلعة قد تختلف جوهرياً عن تلك التي تعكسها مثل هذه الأهداف أو البيانات المستقبلية. ويحتوي أداء شركة القلعة على بعض المخاطر والشكوك.

للمزيد من المعلومات، رجاء الاتصال:

السيدة / غادة حمودة

رئيس قطاع التسويق والاتصالات

شركة القلعة (Qalaa Holdings)

ghammouda@qalaaholdings.com

هاتف: +20 2 2791-4439

فاكس: +20 22 791-4448

محمول: +20 106 662-0002

Twitter: @qalaaholdings